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Nirzas pagasta Iedzīvotāju padomes sēdes 

PROTOKOLS Nr. 3 

 

Nirzā, 2025.gada 25.aprīlī 

Sēde atklāta plkst. 17:30 

Sēdē piedalās: 

Nirzas pagasta Iedzīvotāju padomes locekļi:  

- Inese Ali 

- Evita Ciematniece 

- Kaspars Ciematnieks 

- Ivo Bļudniks 

pašvaldības iedzīvotāji: 

- <Vārds, Uzvārds>, <Vārds, Uzvārds>, <Vārds, Uzvārds>, <Vārds, Uzvārds>, 

<Vārds, Uzvārds>, <Vārds, Uzvārds>, <Vārds, Uzvārds>, <Vārds, Uzvārds>, 

<Vārds, Uzvārds>, <Vārds, Uzvārds>, <Vārds, Uzvārds>, <Vārds, Uzvārds>. 

Sēdi vada, protokolē  – Nirzas pagasta Iedzīvotāju padomes priekšsēdētāja Inese Ali. 

Sēdes darba kārtība: 

1. Jautājums par zivjsaimniecisko izpēti un zemūdens makšķerēšanu Nirzas ezerā. 

2. Grausti, nekoptas privātās teritorijas. 

3. Citi jautājumi.  

Sēdes laikā izskatītie jautājumi:  

1. Jautājums par zivjsaimniecisko izpēti un zemūdens makšķerēšanu Nirzas ezerā. 

Briģu, Nirzas un Lauderu pagastu apvienības vadītājs A.Valeinis uzrunā visus 

klātesošos, atgādina, kāpēc esam pulcējušies un lūdz visus ievērot un cienīt 

katra viedokli.  

A.Narnickis izklāsta sīkāk par iesnieguma, kas nonācis Ludzas novada domē, 

trīs apakšpunktiem. Klātesošiem tiek iedoti izdales materiāli, kas arī atstāti 

Nirzas pagasta bibliotēkā, lai iedzīvotāji var iepazīties ar tiem jebkurā laikā.  

a) Nierzas (Nirzas) ezera zivsaimnieciskās ekspluatācijas noteikumi 

(2022) 

b) Zemūdens medības, rīki, kontrole, stereotipi un fakti 

c) Zemūdens medības, rīki, kontrole, stereotipi un fakti. Jautājumi.  

Tad tika uzklausīti tie, kas vēlēja izteikt savu viedokli par zemūdens medībām. 

<Vārds, Uzvārds> bija kategorisks savā nostājā, tikai par zemūdens medību 

aizliegšanu. 

Iesnieguma autors <Vārds, Uzvārds> paskaidroja klātesošajiem pamatojumam 

šim iesniegumam, par bažām, ka var izzust zivis. Izteica vēlmi rast risinājumu 

ilgtermiņā. Tāpat savu viedokli izteica <Vārds, Uzvārds>, <Vārds, Uzvārds>, 
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<Vārds, Uzvārds>, <Vārds, Uzvārds>, <Vārds, Uzvārds>, Kaspars 

Ciematnieks, Evita Ciematniece, Inese Ali, <Vārds, Uzvārds>. 

 

Notika karstas diskusijas gan par zemūdens medībām, gan par zemūdens 

sacensībām. Tika mēģināts izprast, kā tas var ietekmēt tūrismu, ezera vidi, 

vietējo iedzīvotāju dzīvi.  

 

Idejas, kas izskanēja:  

• aizliegt rīkot zemūdens makšķerēšanas sacensības; 

• aizliegt zemūdens makšķerēšanu Nirzas ezerā;  

• noteikt ierobežojumus: noteiktas vietas, laiku; 

• licenču izdošana (maksas); 

• Ludzas novada iedzīvotājiem ļaut zemūdens medības, pārējiem liegt; 

• grozīt saistošos noteikumus saistībā ar atļaujām medīt zivis un izveidot 

zemūdens medību plānu pa novada ezeriem, tādā veidā sekmējot zivju 

dabisko atjaunošanos; 

• iepirkt mazuļus atjaunošanai (rast līdzekļus, lai to darītu regulāri); 

• vietējie iedzīvotāji var kļūt par sabiedriskiem vides inspektoriem, 

sniedzot reālu atbalstu cīņā ar trofeju medniekiem, nelikumīgiem tīklu 

licējiem u.c.; 

• katru gadu sacensības rīkot secīgi vienā no 9 Ludzas novadā atļautajiem 

ezeriem Zemūdens makšķerēšanai; 

• licencēšanas maksas atšķirība (vietējiem mazāka, pārējiem lielāka); 

• zemūdens medību ierobežojoša teritorija (konkrētas ienākšanas vietas); 

• video kameru uzstādīšana publiskajā pludmalē, novērošanai un 

fiksēšanai, kas iebrauc un izbrauc. 

 

A.Narnickim lūgts noskaidrot, vai šogad var aizliegt zemūdens medību 

sacensības.   

Ņemot vērā, ka diskusijas par pirmo jautājumu aizņēma tik daudz laika, 

atlikušie darba jautājumi tika atlikti izskatīšanai citā reizē.  

 

Sēdi slēdz plkst. 19:43 

 

 

Nirzas pagasta Iedzīvotāju padomes priekšsēdētājs   I.Ali 

 

 


